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Zápis ze 156 jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 11. září 2023 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím jednání online via aplikaci 
Webex. 

Jednání se zúčastnili: Matěj Bajgar, Dphil.; prof. RNDr. David Honys, Ph.D.; prof. PhDr. Pavel 

Janoušek, CSc.; prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D. (místopředseda); prof. RNDr. Ing. František 

Kocourek, CSc.; doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc.; prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. 

(předseda); prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc.; prof. MUDr. Josef Syka, DrSc.; prof. MUDr. Pavel 

Ševčík, CSc.; prof. Ing. Eva Vejmelková, Ph.D.; doc. RNDr. PhDr. Hana Voňková, Ph.D. et Ph.D.; 

Mgr. Ing. Kateřina Miholová, Ph.D. (tajemnice); Mgr. Markéta Avakian (host); Michal Nekorjak 

(host); Ing. Stanislav Janovský (host); Ing. Hana Bakičová (host); PhDr. Jitka Slavíková (host) 

Omluveni: doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc., Ing. Karel Vejražka, Ph.D., RNDr. Miloslav Frýzek, 

Komise byla usnášeníschopná. 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 

rozesílány průběžně e-mailem.  

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu, schválení zápisu ze 155. jednání KHV 

2) Informace z 391. zasedání Rady      [členové Rady ] 

3) Hodnocení účelové podpory      [M. Bajgar, J. Machan] 

a) Formát vyjádření k programům účelové podpory- aktualizace Kontrolního listu 

b) Změna skupiny grantových projektů EXPRO a JUNIOR STAR (GA ČR) 

c) Změna programu IMPAKT (Ministerstvo vnitra) 

d) Prostředí pro život 2 (Ministerstvo životního prostředí)- návrh vypořádání připomínek 

RVVI a KHV 

4) Implementace Metodiky 2017+      [T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Výstupy z Modulu 1_H22 

c) Výstupy z Modulu 2_H22 

d) Pravidelná obměna OP 

e) Metodika hodnocení výzkumných organizací pro poskytování institucionální podpory 
ze státního rozpočtu na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumných organizací 
v působnosti Ministerstva kultury na léta 2024-2028 

f) Záměr aktualizace Metodiky 2017+ 

g) Informace o plnění VZ KAPR 

h) Open Access 

i) Konference KRECon 2023 a Konference M17+ k hodnocení zdravotnického výzkumu 

5) IS VaVaI          [ S. Janovský] 

6) Různé 

7) Závěr  

 

156 



Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

Ad 1) Jednání zahájil předseda Komise prof. Polívka. KHV schválila program 156. jednání a zápis 

ze 155. jednání. 

Ad 2) Prof. Polívka poskytl KHV informace z 391. a 392. zasedání Rady. Na 392. zasedání Rady 

byly schváleny všechny zprávy  a výstupy z Modulu 1. Poděkoval Oddělení hodnocení za kvalitní 

zpracování souhrnu k průběhu hodnocení v M1 a M2. Materiál je dostupný na webu 

https://m17.rvvi.cz/ a https://hodnoceni.rvvi.cz/ . Od 4. září běží 30 denní lhůta k zasílání 

připomínek.  Dr. Miholová dodala, že aktualita o výstupech Modulu 1 obsahuje i informaci k zasílání 

zpětné vazby a to včetně termínu.  

Rada dále schválila nákup dat z WOS a Zprávy o činnosti odborných panelů a odborného orgánu 

hodnotitelů, což znamená, že panelistům a hodnotitelům bude možné vyplatit odměny. Dr. Miholová 

uvedla, že výplata by mohla být provedena v prosinci 2023. Dále bude také nutné zajistit 

administraci výplaty odměny KHV. Prof. Polívka očekává stejné načasování jako v loňském roce, 

tj. v březnu 2024.  

Na mimořádném zasedání Rady se hovořilo o přípravě nového zákona č. 130 včetně transferu 

technologií. Nemělo by dojít v poklesu financování VaV. Finalizuje příprava metodiky hodnocení 

vysokých škol, které proběhne koncem roku 2024, kdy v minulém hodnocení KHV hodnotila složení 

panelů.   

Ad 3) Prof. Polívka informoval KHV, že všechny body byly schváleny per rollam a následně 

předloženy na Radu.  Kontrolní list prozatím schválen Radou nebyl.  

KHV dne 10. srpna 2023 v souladu s platným jednacím řádem jednomyslně schválila per rollam 

následující vyjádření: 

KHV souhlasí se změnou skupiny grantových projektů EXPRO a JUNIOR STAR. 

KHV navrhuje, aby nesplnění některých indikátorů a nevyhlášení soutěží v rámci podprogramu bylo 

zdůvodněno v průběžné/závěrečné zprávě. 

KHV schválila aktualizaci Kontrolního listu k hodnocení návrhů programů účelové podpory (včetně 

detailního návodu jak příslušné korelace a kvantifikace hodnotit). 

Prof. Polívka dodal, že změny v programech Junior Star a EXPRO (GA ČR) byly schváleny Radou. 

Navržená změna v programu IMPAKT byla taktéž Radou schválena. Důvodem změny byla situace 

spojená s pandemií COVID, která zabránila realizaci mezinárodní spolupráce formou výjezdů. 

Jelikož podle zákona č. 130 není možné, aby bylo změněno více jak 20 % programu 

či podprogramu, bylo požádáno o změnu programu. Není prozatím jednoznačné, jak bude 

schválená změna realizována, zda změnou textu programu nebo informací v závěrečné zprávě 

programu.  

Dalším bodem bylo stanovisko KHV k programu Prostředí pro život 2, kdy všechny připomínky byly 

vypořádány přímo na zasedání RVVI a to zástupcem Ministerstva životního prostředí. 

Ad 4a) P. Nekorjak informoval, že byla dodána chybná data od Clarivate  Analytics. Nové 

zastoupení CA přislíbilo, že pro další hodnocení dodá data dříve. Dále uvedl, že byla provedena 

oprava reportu. Prof. Jurada se dotazoval na evidenci cizinců bez VEDIDK v RIV. Bylo doporučeno 

použití dalších indikátorů. Prof. Polívka doporučil, aby v RIV byli jasně označeni kmenoví 

zaměstnanci. Prof. Jurajda toto téma doporučil otevřít při dalším jednání s poskytovateli ke změně 

metodiky. 

 Dr. Miholová shrnula, že hodnocení běží podle plánovaného harmonogramu, výstupy z  M1 byly 

schváleny, běží lhůta pro zaslání zpětné vazby (viz výše). Výstupy z M2 by měly být schváleny 

https://m17.rvvi.cz/
https://hodnoceni.rvvi.cz/
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na dalším zasedání Rady. Dále byla aktualizována aplikace SKV pro přihlášení vybraných výsledků 

pro příští rok hodnocení (vč. požadavku PS VŠ M1). Odd. hodnocení výzkumných organizací začíná 

připravovat podklady pro jednání tripartit. Dr. Miholová zároveň informovala o oslabení 

informačního oddělení a problémech se zabezpečením IS VaVaI. V případě potřeby se mají 

členové KHV obracet na p. Janovského.  

Ad 4b) Prof. Polívka uvedl, že KHV měla ke zprávám hodnocení v M1 v loňském roce některé 

výhrady. V letošním roce není co vytknout. Za vyhotovení perfektní zprávy byl pochválen 

prof. Borůvka, předseda OP4. Ve zprávě OP 6. Humanities and the Arts se objevilo více výsledků, 

které byly hodnoceny technickou pětkou a je otázkou zda umožnit znovupřihlášení těchto výsledků. 

Dne 4. 9. 2023 začal sběr vybraných výsledků a ukončen bude koncem října. Mgr. Avakian 

informovala, že nebyl shledán žádný technický problém. Prof. Polívka požádal Odd. hodnocení 

o ověření evidence technické pětky. Dr. Miholová ověří technickou proveditelnost, změna bude 

uvážena od dalšího kola hodnocení. Prof. Kozubek vznesl dotaz, zda budou nějak postihovány VO, 

které nedodají potřebný počet výsledků anebo obdrží technickou pětku.  

Ad 4c) Zprávy k Modulu 2 jsou připraveny pro obory i výzkumné organizace, odborné panely 

dokončují své komentáře. Není vhodné zprávy předložit bez informované interpretace dat. Komise 

diskutovala problematické aspekty bibliometrie, které je možné kompenzovat právě komentáři 

a interpretací datasetu.  

Ad 4d) Prof. Polívka otevřel otázku každoroční obměny cca 20 % odborných panelů. Vzhledem 

k očekávané aktualizaci metodiky, která znamená i změnu v OP, není takto rozsáhlá obměna 

v letošním roce nezbytná. KHV podpořila návrh prof. Polívky. Mgr. Avakian připomněla, 

že panelistka za obor 2.9 doc. Klimešová nechce ve funkci pokračovat. Dále upozornila, 

že se v minulosti osvědčila průběžná výměna. Prof. Polívka by do budoucna chtěl zachovat 

nepsané pravidlo, aby se předsedy panelů stávali předchozí členové OP. Předsedové OP budou 

vyzváni, aby navrhli příp. změny/informovali KHV v případě, že někteří členové panelů dobrovolně 

odstoupují.  

 Ad 4e) Metodika hodnocení VO v gesci Ministerstva kultury byla dopracována a schválena 

v průběhu prázdnin. Prof. Polívka požádal prof. Kocourka, aby v této věci rozeslal dotazníkový 

formulář členům KHV, kteří se již hodnocení Metodiky MK věnovali. Termín je týden před dalším 

jednáním KHV. Prof. Kocourek navrhl, že formulář mohou dostat všichni, kteří se k metodice MK 

chtějí vyjádřit. Prof. Polívka s návrhem souhlasil. 

Ad 4f) Z jednání tripartit vzešlo, že hodnocení na úrovni poskytovatele není dostatečně propojeno 

s hodnocením na národní úrovni. Problematické je v některých případech i zveřejnění hodnocení 

v M3-M5 vč. obsahu daného modulu. Prof. Polívka navrhl, aby v jednotlivých oborových skupinách 

byl lépe definován význam pojmu aplikovaný výstup. Dále navrhl, aby oborové kapacity byly použity 

jako datový podklad v M5. Interdisciplinární výzkum prozatím není dostatečně podchycen a měl by 

být součástí změny metodiky. Další připomínky se vztahovaly k aktualizaci Definic druhů výsledků 

VaVaI, přílohy č. 4 Metodiky 2017+. Prof. Polívka představil harmonogram aktualizace Metodiky.  

Ad 4g) Dr. Miholová informovala o naplňování VZ KAPR.   

Ad 4h) Prof. Polívka sdělil aktuality k agendě Open Access.  

Ad 4i) Dále KHV informoval o konferenci, kterou každoročně organizuje NTK, letošní téma je 

The Future of Research(er) Assessment. Akce se uskuteční  9. - 10. listopadu 2023.  

Další konference k Metodice 2017+ se bude konat na Univerzitě Palackého v Olomouci dne 

31. října 2023 a tématem bude hodnocení lékařského výzkumu (požadavek OP 3).  
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Prof. Štěpnička, předseda OP1, nabídl, že by se výroční konference mohla konat 

na Přírodovědecké fakultě UK začátkem roku 2024.  

Ad 5) P. Janovský informoval o personálních změnách na oddělení IS VaVaI. Následně představil 

interaktivní prezentaci hodnocení v M1 na webu https://www.isvavai.cz/novinky/interaktivni-

prezentace-modul-1-2017-2022 .  

Ad 6) Prof. Kocourek vznesl dotaz: „Když se v KAPRu tvoří Národní priority výzkumu, zda je to totéž 

z čeho vznikne program Národního orientovaného výzkumu a zdali bude možné jej připomínkovat 

dříve, než přijde do mezirezortního připomínkového řízení“. Prof. Jurajda uvedl, že zmíněné spolu 

nesouvisí. 

Prof. Kocourek se dotazoval, zda Rada projednávala návrh novely zákona č. 341 o VVI. 

Prof. Polívka a prof. Jurajda odpověděli, že Rada byla o přípravě novely informována, ale novelu 

neprojednala.  

Ad 7) Příští řádné 157. jednání se bude konat dne 9. 10. 2023 od 13.00 hod. prezenčně v budově 

GERGE-EI Politických vězňů 7, Praha 1. 

 

V Praze dne 11. září 2023 

 

Zapsala: J. Frantíková  

Schválil: T. Polívka 

https://www.isvavai.cz/novinky/interaktivni-prezentace-modul-1-2017-2022
https://www.isvavai.cz/novinky/interaktivni-prezentace-modul-1-2017-2022

